
REFRAT fra regionsudvalgsmøde i region Syddanmark 15.09.2022 
SPEJDERHYTTEN Højby Skovvej  42b Kl. 18.00 til 22.00 
 
Indkaldt :   
Kreds Trekantområdet 
Jørn F. Andersen (Jønne) 
Karl Aage Dahl 
Kreds Sydvestjylland 
Hanne Voetmann (regionsformand) 
Karsten Schmidt - AFBUD 
Kreds Sydfyn 
Michael Martin Jensen 
Ninna Larsen 
Kreds Fyn-nord 
Per Arne Simonsen  
Børge Langkilde Rasmussen  
Kreds Sønderjylland Øst 
Arne Bondo-Andersen 
Hans Jørgen Suadicani - AFBUD 
 
Dagsorden for regionsudvalgsmødet: 
 

1. Velkomst og oplevelse af en spændende og velanlagt regnvandssø og et blik på det nye OUH 
 
2. Siden sidst., alle bidrager 

Trekantsområdet berettede om 7 projekter i Grejsdalen hvor offentlighedens adgangsforhold ville blive 
taget op i det Grønne råd. Endvidere om en ”Sundhedsskov ” i Vejle uden ridestier.  
Nordfyn berettede om helårsafgræsning i Kohaveskoven ved Blangstedgård 
Sydfyn fortalte om indvielsen d. 27.08 af shelterområdet på Lærkedal ved Broby og om opstart på 
eventet ”Bålsamtale” i forbindelse med ”Nat i Naturen” 
Alment blev der berettet om at det efter Coronatiden var svært at samle deltagere til arrangementerne 
og at det nok var det opsparede behov for rejser og familiesamvær der blev prioriteret højere 

 
3.     Regionsseminar 02.10. Forslag til program er vedhæftet. 

Når dagsorden er tilrettet sendes den til formændene, der videresender til bestyrelsen  
Kim er fra HQ er inviteret og kontaktpersonen fra HQ inviteres også,- samarbejdssituationen med HQ 
indgår i seminaret. 
 
4.                  Invitationer/deltagelse på sidste årsmøde. 

- Jeg skal holde et oplæg på det kommende REKU-møde omkring bla. mobilisering af deltagere til 
årsmøde. (kender ikke ordlyden af punktet endnu) 

- I den forbindelse vil jeg gerne høre lidt mere om jeres bestræbelser. Eksempelvis: 
Hvor mange invitationer sendte I ud? 
Hvor mange nye deltog? – fra hvilke landsorganisationer? 

- Hvorfor tror I, at det er så svært at mobilisere lokalforeningerne til at deltage? 
Vi skal helst være mange flere, men vi må erkende at der også er for få til mange af de møder som HQ 
arrangerer. Vi har udlodningsmidlerne som en væsentlig parameter og hvis vi i hvert lokale Friluftsråd 
har en lokal repræsentant fra den sektor kan vi agere mere aktivt til årsmøderne 
Hvordan er HQ´s egen synlighed, - kan vi lære af DN´s lokale synlighed ? 
 



HQ´s sekretariat skal forberede årsmødeudsendelserne som skal afholdes inden udgangen af marts 2023. 
Bemærk lige vinterferie 18. 02. - 26. 02. – påskeferien er primo april 
Udsendelses-mailadresserne er et væsentligt problem, - der er en række hovedorganisationer der IKKE 
sende indbydelserne videre. Kunne kontaktadresserne fra udlodningsmidlerne bruges ? 
Kunne kommuneren hjælpe os med kontaktadresser ? Det er et problem at indbydelserne ofte rammer 
dem der har allermest travlt. – kunne man i stedet for finde de lidt mere ”modne” der har tid ? 
Vigtigst er til alle tider at der bliver valgt og dannet en ”god” bestyrelse, - hvad det så end er ! 
Der har været meget fokus på at der bliver oprettet temagrupper men det er ikke blevet særlig udbredt, - 
en del i ”Hannes kreds”, - bl.a. en stigruppe 
 
5. Samspillet mellem de lokale Friluftsråd og det centrale. (ros og ris) 

- Vi brokker os tit – men hvad er problemerne egentligt. Har vi de samme oplevelser? Eller er der 
forskel på, hvordan vi ser samspillet? 

- Har vi gode forslag til forbedringer. 
Kunne man forestille sig at lokale bestyrelsesmedlemmer kom med til møder i Kbhn ? Og skulle der ikke 
være lokale repræsentanter med i Hovedbestyrelsen.  
Michael kunne godt tænke sig flere formandsmøder, 3 - 4 stk. 
 
6. REKU- dagsorden. 

- Vi gennemgår relevante punkter. 
Dagsorden udsendes, når jeg har modtaget den. 
3. Ingerfair-rapport, - skulle den ikke have været foretaget på et senere tidspunkt i strukturændringen ? 
Bemærk at NPS-scoren er lav, - der mangler noget afklaring af det Lokale Friluftsråds nye rolle i 
kommunerne som både skal være ide-aktiv overfor både myndighederne og de lokale foreninger, - men 
også skal være kontrollerende overfor myndighedernes og jordejernes begrænsning af friluftslivs-
muligheder.  
6. Der skal være ens valgregler for alle. Vi skal inddrage nye opgaveløsende frivillige ved at kunne betale 
dem kørepenge. 
8. Den 04.10 er der møde omkring Marin-natur-nationalparken Lillebælt, -. vi skal have faste medlemmer 
i de kommende Kystvandråd  
9. Kommunerne er ikke med mere da de har daglige kontakter, det er en forenkling, på Fyn er der stadig 
kun et medlem fra Friluftsrådet, delt mellem nord og syd. Det er nu i  5-årige perioder. 
 Ildsjæle kan komme med, - kunne Per Arne deltage på dét grundlag ? 
11. Sydfyn vil gerne med i udvalget for Adgang 
 
7. Eventuelt. 
 
8. Næste møde. 
Sønderjylland Øst arrangerer det næste møde den 30. november. Klokken 17.00.  
Næste REKUmøde er den 06. december  
 
 
 
 
Med venlig fra referenten 
 
Michael Martin Jensen 

 
 


